
     
Dagsorden skolebestyrelsesmøde tirsdag den 22-10-24 kl. 17.00 – 19.00 

 

Deltagere: Klaus, Linda, Erik, Tobias, Thore, Mathias, Martin, Louise, Michael og Michael 

Referent: Michael Lindstrøm 

Pkt. 1: 

Kl. 17 

Godkendelse af dagsorden. 

 Godkendt 

Pkt. 2 

Kl. 17.05 – 

17.20 

Meddelelser v/Martin Hosbond        
   

Meddelelser fra:  

 

Ledelsen: 

 

1. Kort oplæg om den ny uddannelsesreform og mulige konsekvenser for Hjalleseskolens 10.kl – 

v/Martin 

2. Tilbagemelding om nye tiltag vedr. skrald på skolens udeområder. 

3. Infomøde ift. indskrivning 

 

Formanden: 

 

- Ingen meddelelser fra formanden. 

 

 Ad 1) Hvis regeringens udspil til en ny uddannelsesreform vedtages, vil det få konsekvenser for 10. 

klasse på Hjalleseskolen, da de kommunale 10. klasser vil bortfalde. 

 

Alle elever får mulighed for at tage en gymnasial uddannelse med den nye uddannelse EPX. 

Adgangskravet til EPX vil være bestået med karakteren 2 i dansk og matematik. 

 

Det er endnu for tidligt at fastslå, at de kommunale 10.klassetilbud vil blive nedlagt. Der opstarter nu 

en politisk forhandlingsproces, hvor der kan være flere forhandlingstaktiske elementer i spil. Der 

manes til besindighed. I tilfælde af, at de kommunale 10.klassetilbud nedlægges, vil reformen først 

træde i kraft i 2030.  

 

Ad 2) Der er blevet opsat nye skraldespande i skolegården, som kan lukkes, så fuglene ikke går i 

skraldet. Der er ugentlig opsamling af skrald, der varetages af klasserne. På personalemøde har 

emnet om oprydning og skrald på skolens område også været drøftet, og personalegruppen er enige 

om at have et skærpet fokus på udfordringerne sammen med eleverne, tage ansvar og gå foran med 

det gode eksempel.  

 

Ad 3) Der har været afholdt infomøde for vores kommende 0. klasses forældre. Vi er spændte på, hvor 

mange elever fra distriktet, der vælger os til, da der er 65 potentielle nye elever til vores kommende 0. 

årgang.  

 

 

Pkt. 3: 

Kl. 17.20- 

17.35 

Nyt fra Rettighedsrådet og velkommen til Mathias Haubro Falk, som er ny elevrepræsentant i 

skolebestyrelsen. Mathias afløser Anton Egstrand.  

 



- Børnetopmøde i FN-byen fredag d. 4/10 med fokus på ”elevinddragelse”:  

 Tre elever fra rettighedsrådet har været til børnetopmøde i FN-byen. Der var fokus på, hvordan man 

kan arbejde med medbestemmelse lokalt på enkelte skoler. Der arbejdes videre i rettighedsrådet 

lokalt på Hjalleseskolen. Der er aftalt rettighedsmøde d. 23-10, hvor det drøftes, hvordan der kan 

arbejdes videre med medbestemmelse på Hjalleseskolen. 

Pkt. 4: 

Kl. 17.35-

17.55 

Ekstraordinært oplæg om skolens økonomiske situation og forventet årsresultat for 2024 

v/Martin 

 

- Martin Hosbond holdt oplæg om skolens vanskelige økonomiske situation, hvor skolens 

ledelse forventer et årsresultat på -1,9 mio. Den primære årsag til skolens økonomiske 

situation har været de hastigt stigende visitationsudgifter til børn i specialpædagogiske 

tilbud.  

- Skolens ledelse har realistiske forhåbninger til, at den ny budgettildelingsmodel og 

budget 2025 vil give Hjalleseskolen et mærkbart og tiltrængt budgetløft. Igangværende er 

en politisk beslutningsproces ift. ny budgettildelingsmodel og Budget 2025.  

 
  

Pkt. 5: 

Kl. 17.55 – 

18.30 

På baggrund af tilsendt materiale og webinar drøftes udkast til ny budgettildelingsmodel fra skoleåret 

25-26(se tilsendte materiale), og der indhentes inputs til høringssvar fra skolebestyrelsen på 

Hjalleseskolen.  

 

 Der er udarbejdet en ny budgettildelingsmodel for at skabe en bedre balance og velbegrundet 

fordeling af de økonomiske midler skolerne tildeles. 

 

Principperne for den økonomiske fordeling hviler på tre kriterier. 

1) Større transparens 

2) velbegrundet 

3) Fortsat incitamentsstyring 

 

De økonomiske midler fordeles ud fra 3 overordnede fokusområder: 

1) Midler til basisundervisning 

2) Midler til pædagogisk personale 

3) Særlige prioriteringer 

 

På baggrund af de tre overordnede fokusområder omfordeles pengene mellem Odense Kommunes 

skoler på en anderledes måde, som generelt vil tilgodese Hjalleseskolens budget positivt.  

 

For Hjalleseskolen vil det, hvis budgettildelingsmodellen stemmes igennem i den nuværende form, 

betyde, at Hjalleseskolen vil blive tildelt en ekstra økonomisk bevilling på ca. 750.000 kr.  

 

Skolebestyrelsen udfærdiger et høringssvar på baggrund af de input og den drøftelse, der har fundet 

sted.  

 

Pkt. 6 

Kl. 18.30 

Opsamling og evaluering af forældredrevet arbejdslørdag i oktober d. 5/10: 

 

- Hvad gik godt? 

- Opmærksomheder eller forslag til justeringer?  

 Der var stor opbakning til dagen, og der blev lavet mange fine ting.  

Arbejdsgruppen har ytret ønske om at afholde en ny arbejdsdag igen til foråret.  

Dagen var velkoordineret. 

 

Opmærksomhed på vigtigheden af at få hørt eleverne, medarbejderne og ledelsen om hvad de gerne 

vil have lavet.  



 

 

Evt.   

 Det bør undersøges om der er styr over belysningen rundt omkring på skolen. 

En enkelt lampe ved de yngstes cykelparkering – der er smadret et enkelt glas, så der er fri adgang til 

ledningerne – skolens ledelse følger op på dette og taler med teknisk service.  

 

Punkt fra Rettighedsrådet til næste møde: 

- En drøftelse af, om eleverne må forlade skolens område i pauserne? 

 

Med venlig hilsen    

Michael Wamberg(formand) og Martin Hosbond (skoleleder)     
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